
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 608 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 19. juni 2007 
 

Spørgsmål 608: 
"Kan ministeren bekræfte og i givet fald oplyse, hvorfor Danmark har valgt 

at indkøbe et lager af antiviral medicin i pulverform, der først skal blandes 

op med vand før det indtages, i forbindelse med det pandemiske influenza-

beredskab, frem for at købe tabletter, som de øvrige vestlige lande har 

gjort?" 

 

Svar: 
Det fremgår af den aftale regeringen indgik med Folketingets partier den 2. 

november 2005, at lægemidlerne skulle indkøbes til senere opblanding. 

Herved opnås dels, at lægemidlerne kan anvendes som mikstur til blandt 

andet børn og nyresyge og dels, at lægemidlerne har en længere holdbar-

hed.  

 

Endvidere var det ifølge Sundhedsstyrelsen billigere at indkøbe pulver end 

tabletter. 
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